
主旨演讲嘉宾  Keynote Speech Speakers

黄荷凤，生殖医学家。中国科学院院士，英国皇家妇产科学院荣誉院士，发
展中国家科学院院士，中国医学科学院学部委员。妇产科主任医师、教授、博士
生导师。现任浙江大学医学院院长、“一带一路”国际医学院院长、浙江大学医学
院附属妇产科医院名誉院长、教育部生殖遗传重点实验室主任。在国际上首次
提出“配子源性疾病”假说，对精/卵源性疾病的代间及跨代遗传/表观遗传机制
进行了开创性研究。建立了孕前-孕期-婴幼儿多中心整群随机儿童肥胖干预的
国际合作健康生命轨迹队列，辅助生殖技术出生队列，结合生殖/遗传新技术创
新和临床转化，从生命源头降低慢病风险，阻断遗传性出生缺陷。作为第一完成
人获国家科技进步奖二等奖2项，发表学术论文350余篇，培养研究生200余人。

Dr. Huang He-Feng is a reproductive medicine specialist, Academician of CNAS, a 
Fellow Honoris Causa of the Royal College of Obstetricians and Gynecologists of UK, 
Academician of the Academy of Sciences for Developing World, and a member of the 
Chinese Academy of Medical Sciences.  
She holds the titles of Chief Physician, Professor, and PhD Supervisor in Obstetrics 
and Gynecology. Currently, she serves as the Dean of the School of Medicine, the 
Dean of the International School of Medicine, and the Honorary Dean of the Women's 
Hospital, School of Medicine, Zhejiang University, and the Director of the Key 
Laboratory in Reproductive Genetics of the Ministry of Education. 
She is the first in the world to propose the hypothesis of "gamete origin of diseases" 
and has conducted groundbreaking research on the intergenerational and 
transgenerational genetic and epigenetic mechanisms of paternal/maternal originated 
diseases. She has established international cooperative health life trajectory cohorts 
for multicenter cluster randomized interventions in childhood obesity spanning 
pre-pregnancy, pregnancy, infancy, and birth cohorts for assisted reproductive 
technologies. 
By integrating innovations in reproductive and genetic technologies with clinical 
translations, she aims to reduce the risk of chronic diseases from the very beginning 
of life and prevent the transmission of genetic birth defects.
She has made numerous achievements, including the National Award for the 
Advancement of Science and Technology that she received in 2010 and 2021, 
respectively, the highest honor bestowed upon researchers and scientists in China. 
She has published more than 350 papers and trained more than 200 postgraduate 
students.

会议日程安排 Conference
Schedule

时间：2025年1月5日
地点：国际校区多功能厅

Date： January 5, 2025
Venue： Multifunctional Hall

主论坛 Main Forum

时间/Time 主题/Topics 报告人/Speakers

Part I    开幕式/Opening Ceremony      主持人/Chair： Prof. 吴健 WU Jian

Part II    主旨演讲/Keynote Speech

Part III     圆桌讨论/Discussion      主持人/Chair: LIU Heng-Jia 刘恒嘉

欢迎致辞
Welcome Speech

合影
Group Photo

国际校区年度学术报告
Annual Academic Progress Report of the International Campus

国际校区年度优秀学术成果颁奖
Awards for Annual Outstanding Academic Achievements of the International Campus

8:30-8:40

8:40-9:00

9:00-9:02

9:02-9:10

艺术与科学的交汇⸺音乐智能量化与认知
Bridging Art and Science--Quantification and Cognition of Music 
Intelligence 

黄荷凤 院士
Prof. HUANG He-Feng

人工智能赋能临床诊治
AI Empowers Clinical Diagnosis and Treatment

主题：青年学者的学术成长路径
嘉宾：管晓宏、徐信忠、居冰峰、程丽、唐睿康、范骁辉
Theme: The Academic Growth Path of Young Scholars 
Speakers: Prof. GUAN Xiaohong, Prof. XU Xinzhong, Prof.JU Bingfeng, Ms.CHENG Li, Prof. TANG Ruikang, 
Prof. FAN Xiaohui

9:10-9:50

9:50-10:30

10:30-11:10

午餐   地点：圆正国际酒店 国际厅
Lunch  Venue: International Hall, Yuanzheng International Hotel

12:00-13:30

11:20-12:00

管晓宏 院士
Prof. GUAN Xiaohong

徐信忠 教授
Prof. XU Xinzhong

培养国际人才 服务国家战略
Cultivating International Talent to Serve National Strategy
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管晓宏，中国科学院院士，IEEE Fellow，分别于1982、1985年获清华大学
学士与硕士学位，1993年获美国康涅狄格大学博士学位；1993-1995年任美国
PG&E公司高级顾问工程师，1999-2000年任哈佛大学访问科学家，1995年起任
西安交通大学教授，目前任电子与信息学部主任；自2001年任清华大学讲席教
授组成员，2003-2008年任清华大学自动化系主任；目前是中央音乐学院音乐
人工智能与信息科学团队成员。

Prof. GUAN Xiaohong, the member of Chinese Academy of Science and the Fellow 
of IEEE, received his B.S. and M.S. degrees from Tsinghua University, Beijing, China, 
in 1982 and 1985, respectively, and his Ph.D. degree from the University of 
Connecticut in 1993. He was a senior consulting engineer with Pacific Gas and 
Electric from 1993 to 1995.  He visited the Division of Engineering and Applied 
Science, Harvard University from 1999 to 2000. From 1985 to 1988 and since 1995 
he has been with Xian Jiaotong University, Xian, China, and has been the Cheung 
Kong Professor of Systems Engineering since 1999, and Dean of Faculty of 
Electronic and Information Engineering since 2008. From 2001 he has also been with 
the Center for Intelligent and Networked Systems, Tsinghua University, Beijing, 
China, and severed the Head of Department of Automation, Tsinghua University, 
2003-2008. Professor Guan is also with Department of Music AI and Information 
Science, Central Conservatory of Music.

徐信忠现任北京大学博雅特聘教授、光华管理学院金融学教授。在加入北
京大学之前，曾任英国Bank of England金融经济学家和英国Lancaster大学管
理学院金融学讲座教授。曾任北京大学光华管理学院副院长、北京大学深圳研
究生院副院长、中山大学岭南学院院长。曾任中国金融学年会第一届理事会主
席、首届教育部金融学硕士学位教育指导委员会委员、教育部经济学专业教学
指导委员会委员、Journal of Corporate Finance 等国际学术期刊副主编或编委、
和《金融学季刊》主编。他在公司治理，行为金融和和资产定价等领域有多年的
研究经验，取得了丰富的研究成果，并在国际和国内一流学术杂志上发表论文
30多篇。发表论文的学术期刊包括Journal of Financial Economics, Journal 
of Financial and Quantitative Analysis, Review of Economics and Statis-
tics，《经济研究》和《管理世界》。曾主持国家自然科学基金行为金融创新团队和
杰出青年基金。

Dr. XU Xinzhong is a Professor of Finance at Guanghua School of Management, 
Peking University. Prior to joining Guanghua in 2002, he had held various positions in 
the UK as Chair Professor of Finance at Lancaster University Management School, 
Senior Lecturer at Manchester Business School and Economist at Bank of England. 
Professor Xu has led a number of major research projects funded by National Science 
Foundation of China. He has published in leading international and national academic 
journals such as the Journal of Financial Economics, Journal of Financial and 
Quantitative Analysis, Review of Economics and Statistics, Economic Research 
Journal (《经济研究》) and Management World (《管理世界》）.
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